
 
Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-09-10 

Protokoll 7/2024 

fört vid Kulturnämndens sammanträde tisdagen den 10 
september 2024 kl. 15:30-16:20, Drätselnämndens 
sessionssal, Stockholms stadshus 
 

Ledamöter Torun Boucher (V) Ordförande 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) Vice ordförande 
Alma Carlsson (S) 
Curre Hansson (S) 
Esme Güler (S) 
Ida Bengtzon (V) 
Kristina Lutz (M) 
Hanna Werner (M) §§12-15 
Emelie Wassermann (SD) 
Jonas Naddebo (C) 
Ylva Sjölin (MP) ersätter Marja Sandin-Wester (MP) 
Oscar Sameland (M) §10 ersätter Hanna Werner (M) pga jäv 
 

Ersättare Kevin Wyn-Jones (S) 
Lotta Wiechel (S) 
Bengt Gustafsson (S) 
Marre Mayr (V) 
Magnus Nilsson (V) 
Oscar Sameland (M) §§12-15 
Niclas Peyron (L) 
Sandra Bergendorff (C) 
Destiny Zandi Lindgren (KD) 
 

Övriga närvarande Maria Jansén Förvaltningschef 
Lennart Ploom Förvaltningschef 
Daniel Forsman Avdelningschef 
Rebecka Ioannidis Lindberg Avdelningschef 
Patrik Liljegren Avdelningschef 
Fredrik Linder Avdelningschef 
Åsa Magnusson Avdelningschef 
Lena Nilsson Avdelningschef 
Joanna Sandell-Wright Avdelningschef 
Roger Ticoalu Avdelningschef 
Jelena Veljkovic Avdelningschef 
Oskar Örn Borgarrådssekreterare 
Maria Sundström Personalföreträdare 
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§ 10 
Gemensam upphandling av sommargårdsverksamhet 
(kollo) 2026-2027  
KUL 2024/518 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden uppdrar åt kulturförvaltningen att 

genomföra en gemensam upphandling av stadens 
sommargårdsverksamhet (kollo) i enlighet med 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Kulturnämnden uppdrar åt förvaltningschefen att besluta om 
förfrågningsunderlag, fatta tilldelningsbeslut, teckna och 
förlänga avtal med vinnande anbudsgivare samt besluta i 
övriga frågor som rör upphandlingen. 

3. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nuvarande avtal med arrangörer av kollo går ut år 2025. 
Kulturförvaltningen behöver därför upphandla nya avtal i samarbete 
med serviceförvaltningen. Avtalsperioden avser år 2026 - 2027 med 
möjlighet till förlängning på sammanlagt två år. Förvaltningens 
upphandlingsdokument kommer att annonseras hösten 2024 och är 
det dokument som styr upphandlingens inriktning. 
  
Beräknad kostnad för hela avtalsperioden (fyra år) inklusive 
uppskattade prisjusteringar är cirka 375 miljoner kronor. Samtliga 
stadsdelsförvaltningar har vidaredelegerat beslut om upphandlingen 
till kulturnämnden. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Jäv 
Hanna Werner (M) har på grund av jäv inte deltagit i eller närvarat 
vid behandlingen av ärendet. 
  
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva Sjölin 
(MP) och Emelie Wassermann (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och 
Jonas Naddebo (C) föreslår att nämnden i huvudsak bifaller 
förvaltningens förslag till beslut, och anför därutöver följande: 
  

Under förra mandatperioden när vi grönblå styrde 
reformerade vi barn, kultur, och fritidsområdet. Vi uppdrog 
till kulturförvaltningen att bli en samordnande fackförvaltning 
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för dessa frågor. Detta har lett till en ambitionshöjning och en 
kvalitetshöjning. Det är glädjande att ambitionshöjningen 
fortgår och att kolloaktörer vittnar om en höjning av 
professionaliteten. 
  
Vi anser att kolloverksamheten är en viktigt verksamhet som 
ger många barn och unga ett sommarlov att längta till. Att få 
byta miljö och kompisar är en värdefull möjlighet som vi vill 
att många generationer ska kunna ta del av i framtiden. Ska 
det vara möjligt måste rätt förutsättningar för verksamheten 
finnas. 
  
Under många år har uppräkningen för ersättningen för kollo 
varit försumbar. Om vi vill att kolloverksamheten ska 
utvecklas och fortsätta vara en värdefull del barn och ungas 
sommarlov i framtiden måste vi som beslutfattare ge 
förutsättning för detta som inte riskerar en urholkning av 
verksamheten. För att vi som stad ska kunna upphandla på ett 
strategiskt fullgott sätt behöver en genomlysning av vad man 
som kolloarrangör har för faktiska kostnader för att bedriva 
kolloverksamheten genomföras. Oss veterligen har detta inte 
genomförts i modern tid. Förutsättningar och kraven på 
kolloverksamheterna har under åren höjts, från utedass till 
dusch och toalett, krav på dokumentation och pedagogik mm. 
Detta utan att ersättningen för kollo har höjts i motsvarande 
omfattning. 
  
En upphandling behöver också möjliggöra flexibilitet för att 
kunna möta olika aktörers förutsättningar att genomföra 
kollo. Kvaliteten i genomförandet ska stå i centrum och 
bedömas på ett transparent och underbyggt sätt. 
Upphandlingen måste också ta hänsyn till de pedagogiska 
metoderna som kolloverksamheten under årtionden har 
arbetat fram. 
  
För att kolloverksamheten ska kunna utvecklas in i framtiden 
måste vi som stad ge aktörerna rätt förutsättningar för att vi 
ska kunna erbjuda en fullgod kolloverksamhet även till 
framtidens Stockholmare. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP) och Emelie Wassermann (SD). 
  
Reservationer 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas 
Naddebo (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
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Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi Lindgren (KD) instämmer i förslag till 
beslut från Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) 
och Jonas Naddebo (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/518-2 (Godkänd - R 1) Upphandling av 
sommarkollo 2026-2027 

 KUL 2024/518-3 Bilaga 1 Riktlinjer avseende Stockholms 
stads sommarkollo 
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§ 12 
Rese- och mötespolicy för Stockholms stad (KS 
2024/319)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/746 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden överlämnar förvaltningarnas 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att ta fram en reviderad rese- 
och mötespolicy för Stockholms stad. Policyn syftar till att ge 
riktlinjer för tjänsteresor och möten, med fokus på att minska 
klimatpåverkan, öka kostnadseffektiviteten samt ta hänsyn till 
individens privatliv och sociala faktorer. Den inkluderar krav på att 
medarbetare och förtroendevalda ska känna till policyn, ha kunskap 
om digitala mötesmöjligheter samt att nämnderna och 
bolagsstyrelserna ska följa upp tjänsteresor årligen ur ett klimat- 
och kostnadsperspektiv. 
 
Kulturförvaltningen och Stadsarkivet välkomnar en rese- och 
mötespolicy men önskar riktlinjer för närstående på resor samt 
riktlinjer för interna bokningar av stadens egna lokaler. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva 
Sjölin (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz (M) och 
Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Emelie Wassermann (SD) föreslår att nämnden godkänner 
Sverigedemokraternas yttrande som svar på remissen, och anför 
därutöver följande: 
  

Sverigedemokraterna anser att alla nödvändiga resor som 
genomförs av Stockholms stads tjänstemän ska utgå från ett 
kostnadstänk. För resor inom Stockholms innerstad är det 
mest kostnadseffektiva att använda sig av kollektivtrafik eller 
cykel. Resor i länet eller till mindre tätorter kan ske med tåg 
eller bil om det innebär en direkt kostnadsbesparing och 
indirekt tidsbesparing. På samma sätt är flyget ett viktigt 
färdmedel vid resor till norra delen av Sverige samt utlandet. 
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Tjänstemän bör inte bestraffas för att de inte har valt att 
investera stora belopp i en miljöbil. Vid de få tillfällen när 
den egna bilen används i tjänst mot reseersättning bör 
samtliga fordon ersättas på lika villkor, oavsett drivmedel. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), 
Kristina Lutz (M) och Jonas Naddebo (C). 
  
Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Kristina Lutz (M) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Enligt Kristdemokraterna och Moderaterna bör stadens rese- 
och mötespolicy bidra till en effektiv och ändamålsenlig 
organisation som tillvaratar digitaliseringen och arbetar 
målmedvetet i utvecklingen av våra verksamheter. Som 
landets huvudstad och största kommun sett till antalet 
invånare ställs stora krav på vår organisation att möta ett 
Stockholm i ständig förändring. En viktig del i detta arbete är 
att dra lärdom av våra grannländer, samverka med våra 
grannkommuner och samordna våra interna förvaltningar. 
  
Pandemiåren ledde till en snabb digitaliseringstakt i staden; 
digitala möten har i många fall blivit praxis. Som ett resultat 
av detta har stadens tjänsteresor med flyg kraftigt minskat, 
vilket är bra för vårt avtryck på miljön. Mot bakgrund av 
detta instämmer vi i den reviderade policyns delar om att 
digitala möten alltid bör övervägas framför resor och möten. 
Som huvudstad får vi däremot inte underskatta vikten av 
utbyte, relationsskapande eller påverkansarbete för att värna 
vår stads intressen. 

  
Jonas Naddebo (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Centerpartiet välkomnar att stadens rese- och mötespolicy 
revideras så att digitala möten ska bli förstahandsval vid 
möten på annan ort. Samtidigt får det inte bli det enda 
alternativet, då det mänskliga mötet främjar tolerans, 
innovation och tillit. Det är viktigt att nämnder och 
bolagsstyrelser i sina verksamheter aktivt väljer, stödjer och 
främjar klimatsmarta transportalternativ. Kommunfullmäktige 
har fattat beslut om att samtliga nämnder och styrelser ska 
minska verksamhetens tjänsteresor med flyg, samtidigt har 
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stadens tjänsteresor med flyg fördubblats sedan 2022. 
Centerpartiet anser att flygresor fortsatt är nödvändiga för 
längre distanser, men den markanta ökningen tyder på en 
bristande efterlevnad av stadens riktlinjer och en nonchalant 
inställning till flygets negativa klimatpåverkan. 
  
Centerpartiet välkomnar också kulturförvaltningens och 
stadsarkivets synpunkter om behovet av riktlinjer för interna 
bokningar av stadenslokaler eftersom det bidrar till 
effektivare användning av stadens ekonomiska medel samt 
minskade behov för resor. 
  

Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi Lindgren (KD) instämmer i särskilt 
uttalande från Kristina Lutz (M). 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/746-2 (Godkänd - R 3) Rese- och mötespolicy för 
Stockholms stad. Svar på remiss 

 KUL 2024/746-1 Följebrev Rese- och mötespolicy för 
Stockholms stad 

 KUL 2024/746-1.1 (Godkänd - R 1) KS 2024/319 
Tjänsteutlåtande - Rese- och mötespolicy för medarbetare 
och förtroendevalda 

 KUL 2024/746-1.2 Bilaga - Rese- och mötespolicy 2024 
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§ 13 
System för intern klimatväxling för tjänsteresor med flyg 
(KS 2023/310)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/747 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden överlämnar förvaltningarnas 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsledningskontoret har fått i uppdrag att utreda och införa ett 
internt system för klimatväxling, med fokus på flygresor. Systemet 
innebär att alla tjänsteresor med flyg beläggs med ett internt 
kostnadspåslag om 50 procent, vilket används för att subventionera 
klimatfrämjande åtgärder i Stockholms stad. Systemet förväntas 
bidra till minskade utsläpp från stadens tjänsteresor med flyg. 
 
Kulturförvaltningen och Stadsarkivet stödjer förslaget och ser att 
det kan vara ett bra sätt att minska utsläpp från stadens tjänsteresor. 
Förvaltningarna betonar att korrekt kontering av kostnader är viktigt 
för att systemet ska ha önskad effekt. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva 
Sjölin (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz (M) och 
Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Emelie Wassermann (SD) föreslår att nämnden godkänner 
Sverigedemokraternas yttrande som svar på remissen, och anför 
därutöver följande: 
  

Sverigedemokraterna är positiva till att det planteras fler träd 
i Stockholm, dock ställer vi oss tveksamma till att en 
klimatväxlingsfond är det mest effektiva sättet att 
grönkompensera för reseutsläpp. Genom förslaget uppstår 
dolda kostnader som belastar staden och skattebetalarna 
genom ökad administration kring utredning, inrättande, 
rapportering och uppföljning. 
  
Vi anser att staden istället bör utöka anslaget till 
trädplantering genom att sätta ett procentmål relativt till 
kostnaden för samtliga resor som har gjorts under året, 
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alternativt ett schablonbelopp om 5 miljoner kronor årligen. 
Detta besparar förvaltningarna, och i slutändan 
skattebetalarna, stora administrativa kostnader och innebär ett 
bättre utfall för pengarna. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), 
Kristina Lutz (M) och Jonas Naddebo (C). 
  
Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Kristina Lutz (M) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Vi kristdemokrater och moderater vet att omställningen till ett 
hållbart samhälle kräver teknikutveckling och en dit 
tillhörande teknikneutralitet. Sverige och Stockholm ligger i 
framkant avseende elektrifiering och minskat fossilberoende, 
just tack vare denna inställning. Alternativet är avveckling 
och bakåtsträvanden vilket försämrar såväl vårt välstånd som 
möjligheten för hela samhället att delta i omställningen. 
  
På drygt 20 år har elbilen i västvärlden gått från experimentell 
nymodighet till norm på marknaden. Det experimentella 
stadie som elbilen befann sig i under slutet av 1900-talet 
befinner sig idag elflyget i. Att stänga dörren till flygresor, 
även inrikesresor, riskerar att försena en helt avgörande 
omställning inom flygtrafiken. 
  

Jonas Naddebo (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Centerpartiet ser positivt på att staden implementerar ett 
system för intern klimatväxling för tjänsteresor med flyg, och 
belägger samtliga nämnders tjänsteresor med flyg med ett 
internt kostnadspåslag. Det är viktigt att nämnder och 
bolagsstyrelser i sina verksamheter aktivt väljer, stödjer och 
främjar klimatsmarta transportalternativ. Samtidigt har 
stadens tjänsteresor med flyg fördubblats sedan 2022. 
Centerpartiet anser att flygresor fortsatt är nödvändiga för 
längre distanser, men den markanta ökningen tyder på en 
bristande efterlevnad av stadens riktlinjer och en nonchalant 
inställning till flygets negativa klimatpåverkan. 
  
Centerpartiet tycker att det vore önskvärt att förtydliga hur 
och när medel från klimatväxlingen kommer att användas. Vi 
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ser positivt på fler satsningar på träd och grönområden i 
Stockholm för att fånga in koldioxid, minska effekterna av 
värmeböljor och dess möjlighet att minska effekten av 
översvämningar. 

  
Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi Lindgren (KD) instämmer i särskilt 
uttalande från Kristina Lutz (M). 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/747-2 (Godkänd - R 2) System för intern 
klimatväxling för tjänsteresor. Svar på remiss 

 KUL 2024/747-1.1 (Godkänd - R 1) KS 2023/310 
Tjänsteutlåtande - System för intern klimatväxling 

 KUL 2024/747-1 Följebrev System för intern klimatväxling 
för tjänsteresor med flyg  
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§ 14 
Motion om att Namnge namnlös plats vid gamla 
Arkitektskolan (KS 2024/257)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/878 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Rasmus Jonlund (L) har i en motion till kommunstyrelsen föreslagit 
att platsen framför gamla Arkitektskolan namnges efter byggnadens 
arkitekt Gunnar Henriksson. Motionen föreslår vidare att en 
informationsskylt sätts upp på platsen som uppmärksammar Gunnar 
Henrikssons arkitekturgärning. 
  
Kulturförvaltningen ställer sig positiv till motionens förslag om att 
uppmärksamma Gunnar Henrikssons arkitekturgärning och gamla 
Arkitekturskolan. Byggnaden har bedömts ha synnerligen stora 
kulturhistoriska värden. 
  
Frågan om namngivning av platsen hänvisas till stadens 
namnberedning. Frågan om en informationsskylt hänvisas till 
berörd stadsdelsförvaltning. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva 
Sjölin (MP), Kristina Lutz (M), Emelie Wassermann (SD) Jonas 
Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Isabel Smedberg-Palmqvist (L) föreslår att nämnden bifaller 
motionen, och anför därutöver följande: 
  

Platsnamngivning är ett sätt att underlätta orientering, skapa 
sammanhang och väcka intresse för personers, platsers och 
stadens historia. Vår mening är generellt att fler platser i 
staden bör namnges och att namnen med fördel bör ha en 
relevant lokal anknytning 
  
Vi glädjer oss åt att förvaltningen generellt ser positivt på 
initiativ som syftar till att öka närvaron av kultur i det 
offentliga rummet och som kan bidra till att historiska 

Sida 12 (16)



 
 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-09-10 

perspektiv synliggörs, samt att man ställer sig positiv till 
motionens förslag om att uppmärksamma Gunnar 
Henrikssons arkitekturgärning och gamla Arkitekturskolan. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP), Kristina Lutz (M), Emelie Wassermann 
(SD) och Jonas Naddebo (C). 
  
Reservationer 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/878-2 (Godkänd - R 2) Motion om att namnge 
namnlös plats vid gamla Arkitektskolan. Svar på remiss 

 KUL 2024/878-3 Bilaga 2 Klassificeringsbeslut Domherren 
1 4.6/4714/2011  

 KUL 2024/878-1 Följebrev Motion om Namnge namnlös 
plats vid gamla Arkitektskolan, KS 2024/257 

 KUL 2024/878-1.1 Motion om Namnge namnlös plats vid 
gamla Arkitektskolan 
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§ 15 
Motion om läslust och tillgång till böcker bland stadens 
barn och unga (KS 2024/238)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/643 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på 
remissen. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden har av kommunstyrelsen ombetts att besvara en 
remiss på en motion från Andréa Hedin (M) om läslust och tillgång 
till böcker bland stadens barn och unga. 
 
Motionären skriver att läsning är fundamentet i skolgången och att 
det därmed är avgörande att ge alla barn möjlighet till god 
läsförståelse. Av motionen framgår att det är viktigt att öka 
tillgängligheten till böcker både på den egna förskolan men också 
senare under skolåren. Med anledning av ovanstående föreslår 
Andréa Hedin (M) att kommunfullmäktige ska besluta: 
  

 Att förskolor i egen regi förses med enkla hallbibliotek och 
tillhörande böcker som barn och deras familjer kan låna 
hem. 

 Att skolor i egen regi delar ut sommarlovspresenter i form 
av en bok varje år under grundskoleåren till sina elever. 

 
Kulturförvaltningen håller med om att det är viktigt att ge alla barn 
möjlighet till god läsförståelse samt att läsning och böcker bör vara 
närvarande på samtliga förskolor. I Biblioteksplan för Stockholms 
stadsbibliotek 2022-2025 anges att folkbiblioteket är förskolans 
primära bibliotek samt ansvarar för barn och ungas läsning på 
fritiden. I dagsläget erbjuder Stockholms stadsbibliotek förskolorna 
särskilda öppettider samt uppsökande verksamhet. 
 
Biblioteken arbetar även för att främja tidig språkutveckling i 
socioekonomiskt utsatta områden. Flera bibliotek levererar 
bokpåsar till förskolor i närheten och hjälper till att bygga upp 
kapprumsbibliotek. När det gäller ansvaret för barn och ungas 
läsning på fritiden så är läsfrämjande aktiviteter på loven ett av de 
viktigaste uppdragen. Utifrån rådande uppdragsbeskrivning finns 
det inom nuvarande budgetram inte möjlighet att genomföra de 
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satsningar som föreslås i motionen. Ska kulturförvaltningen ansvara 
för detta behövs ett förtydligat uppdrag med en utökad budgetram. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva 
Sjölin (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Emelie Wassermann 
(SD) och Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Kristina Lutz (M) föreslår att nämnden tillstyrker motionen, och 
anför därutöver följande: 

  
Allt för många elever kommer till förskoleklass med 
bristande språkkunskap och läsförståelse, samtidigt vet vi att 
mer än var tionde elev i årskurs 1 inte kan läsa bekanta 
meningar. Den elev som inte behärskar läsningen kommer 
också att få svårt att klara grundskolan, det är därför viktigt 
att både lyfta läslust och läsförmåga tidigt. 
  
Stockholm är en av Sveriges största skolhuvudmän och vi har 
kapaciteten och förmågan att göra insatser för att främja 
läsningen bland våra barn och unga med relativt enkla medel. 
Staden har erhållit mer än 40 miljoner kronor i statsbidrag 
enbart för grundskolan som hade kunnat användas till att 
bland annat finansiera motionens förslag. 
  
Dessa förslag, är tillsammans med en aktiv förskole- och 
skolpolitik som fokuserar på tidiga insatser, särskilt viktiga 
för unga personer med en svag språkförankring i hemmet. 
Sommaren blir lätt en period där unga med svag kontakt med 
svenska språket tappar i utvecklingen och andelen elever som 
behöver extra stöd i läsningen har ökat lavinartat. Grunden till 
läslust och god läsförståelse måste läggas tidigt i barnens liv. 
Därför bör motionen bifallas. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Emelie 
Wassermann (SD) och Jonas Naddebo (C). 
  
Reservationer 
Kristina Lutz (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 KUL 2024/643-2 (Godkänd - R 1) Motion angående läslust 

och tillgång till böcker bland stadens barn och unga, KS 
2024/238. Svar på remiss 

 KUL 2024/643-1.1 Motion om läslust och tillgång till böcker 
bland stadens barn och unga 

 KUL 2024/643-1 Följebrev Motion om läslust och tillgång 
till böcker bland stadens barn och unga, KS 2024/238 
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